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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXXII/2009 

 

z XXXII Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

27 października 2009r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 27 października 2009r. o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 27 października 2009r. o godz. 18:00 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 11 radnych, 

nieobecnych - 4. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- Władysław Bazan,                 

- Grzegorz Frąckowiak, 

- Krzysztof Krawczyk,             

- Karol Konieczny,           

 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy 

5. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny 

6. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej  

7. Leonard Szmatuła – Prezes zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o.  

w Rakoniewicach 

8. Bernadeta Minge – Dyrektor Przedszkola w Rakoniewicach 

9. Bernadeta Bielec – Dyrektor Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Rakoniewicach 

10. Izabela Cieślewicz – Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolno-Gimnazjalnego w Rostarzewie 

11. Daniela Czekaj – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jabłonnie 

12. Mirosława Gradzik – Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolno-Gimnazjalnego  

w Ruchocicach 

13. Aldona Sitarz – Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Łąkim 

14. Sołtysi  
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Porządek obrad Sesji  

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

8. Informacja na temat stanu oświaty w gminie Rakoniewice w roku 2009. 

9. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku 

stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. J. Piosik),   

b) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku 

stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. F. Szyper),   

c) zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu „Zaczarowany świat małego 

odkrywcy” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na 

obszarach wiejskich, 

d) zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu „Wirtualna społeczność szkolna 

Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Rakoniewicach” współfinansowanego z 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich, 

e) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

f) uchwalenia „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. na lata 2010-

2013”, 

g) udzielenia poręczenia kredytu zaciąganego przez Zakład Usług Komunalnych  

w Rakoniewicach Sp. z o.o. na realizację zadań własnych, 

h) zasad udzielania jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia się dzieci, 

i) zmiany Uchwały Nr XXVI/235/2009 Rady Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 

29.04.2009r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu, 

j) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu, 

k) zaciągnięcia zobowiązań finansowych na lata 2010 – 2011,  

l) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2009r. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 

 

 

 



 3 

 

 

 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXXII/273/2009 

XXXII/274/2009 

XXXII/275/2009 

XXXII/276/2009 

XXXII/277/2009 

XXXII/278/2009 

XXXII/279/2009 

XXXII/280/2009 

XXXII/281/2009 

XXXII/282/2009 

XXXII/283/2009 

XXXII/284/2009 

 

 

16 - 17 

17 

17 - 18 

18 - 19 

19 

19 – 20 

21 

21 – 22 

22 

22 – 23 

23 – 24 

24 - 25 
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Przebieg XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 27 października 2009r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zgłosić wniosek o zmianę porządku 

obrad. 

  

Radni nie zgłosili żadnych wniosków, w związku z czym Przewodniczący Rady przedstawił 

obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr XXXI/2009 z XXXI Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie protokołu 

pod głosowanie.  
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Nad przyjęciem protokołu głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada  przyjęła protokół z XXXI Sesji Rady. 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Pierwsza głos zabrała radna G. Cielecka. Przypomniała, że w budżecie gminy była zabezpieczona 

kwota 50.000 zł na wykonanie projektu remontu ratusza w Rostarzewie. 02 czerwca br. odbyło 

się spotkanie z konserwatorem zabytków, który stwierdził, że remont ratusza jest niezbędny, jest 

to unikalny zabytek klasy „0” i, w ramach obowiązku gminy, remont taki należy wykonać. 

Konserwator nakazał, aby projekt remontu wykonać do końca listopada i złożyć dokumentację. 

Radna dodała, że na ochronę zabytków można uzyskać środki w wysokości od 50%-100% 

nakładów. Zaznaczyła, że jest to ratusz gminy Rakoniewice, a nie tylko Rostarzewa (jest tylko 

usytuowany w Rostarzewie). Dalej radna zauważyła, że w proponowanych zmianach do budżetu, 

w uzasadnieniu napisano, że zmniejsza się wydatki o kwotę : 50.000 zł  na wykonanie projektu 

remontu budynku ratusza w Rostarzewie, ponieważ do tej pory nie znaleziono osoby, która 

chciałaby się podjąć oceny stanu technicznego budynku. Postanawia się środki te przesunąć na 

wykonanie oświetlenia ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od Rostarzewa w kierunku 

Rakoniewic - do lasu. Radna poinformowała, że to stwierdzenie jest nieprawdziwe, ponieważ 

interesowała się tą sprawą i w miesiącach letnich również rozmawiała z konserwatorem, który 

stwierdził, że poszuka osobę, która projekt wykona. Były z tym problemy. W dniu dzisiejszym 

radna ponownie telefonowała do konserwatora, który poinformował, że wyznaczył osobę, która 

ma wykonać projekt remontu. Radna zauważyła, że jest jeszcze miesiąc czasu i wnioskuje, aby 

środków, które były zarezerwowane w budżecie gminy na wykonanie projektu remontu ratusza, 

nie przeznaczać na inne cele i dążyć do tego, by ta dokumentacja została wykonana. Byłby to 

pierwszy krok w konkretnych sprawach, które od wielu lat ciążą na obowiązku gminy.        

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który poruszył następujące kwestie : 

- mieszkańcy ul. Grodziskiej w Rakoniewicach sygnalizują o problemie, który zaistniał w wyniku 

modernizacji drogi krajowej nr 32. Przy wjeździe od ul. Nowotomyskiej na tę drogę wykonano 

zatoczkę, która jest bardzo mocno wysunięta w głąb ulicy. Mieszkańcy zwracają uwagę, że każdy 

samochód ciężarowy, który tam wyjeżdża, zahacza o krawężnik i obawiają się, że dojdzie tam do 

wypadku. Przewodniczący zgłosił wniosek, aby zwrócić się do wykonawcy z prośbą czy  
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z zapytaniem o możliwość przebudowania tej zatoczki. Wydaje się bowiem, że nie zbadano, jak 

ta zatoczka będzie funkcjonowała w praktyce, a rzeczywiście jest bardzo wysunięta w głąb ulicy i 

samochody najeżdżają na krawężnik i chodnik, który w takich okolicznościach szybko ulegnie 

zniszczeniu; 

- Przewodniczący zgłosił wniosek, aby zorganizować spotkanie radnych z prezesem Zakładu 

Usług Komunalnych i osobą, która wygrała konkurs na kierownika hali sportowej  

w Rakoniewicach, ponieważ mieszkańcy zadają pytania, na jakich zasadach hala ta będzie 

funkcjonowała. Chodzi o to, aby radni mieli większą wiedzę na ten temat i aby niektóre 

wątpliwości, które pojawiają się na bieżąco, zostały wyjaśnione. Być może w takim spotkaniu 

mogliby uczestniczyć dyrektorzy szkół- jako szefowie dużych zakładów pracy; 

- Przewodniczący Rady zapytał, kto jest odpowiedzialny za kształt gazety „Wiadomości 

rakoniewickie”,  kto odpowiada za to, co w tej gazetce się znajduje. 

 

Odpowiedzi udzielił Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy. Poinformował, że nad kształtem 

gazetki pracuje kilka osób, m.in. Gizela Piechocka (podinsp. ds. promocji w Urzędzie Miejskim 

w Rakoniewicach) oraz inne osoby, które tworzą gazetę. Nadzór nad tym, z ramienia Urzędu, 

pełni Sekretarz osobiście. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, na jakich zasadach w piśmie samorządowym funkcjonuje 

umieszczanie reklam firm prywatnych. W ostatnim numerze pojawiła się reklama nowopowstałej 

apteki w Centrum Medycznym, w poprzednich numerach również takie reklamy się pojawiły. 

Przewodniczący zapytał, czy firmy uiszczają opłaty za umieszczanie reklam w piśmie 

samorządowym.      

  

Sekretarz odpowiedział, że firmy te uiszczają opłaty za reklamy czasopismu, które wydaje tę 

gazetę, czyli firmie z Kościana. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy pieniądze te wpływają na konto Gminy. 

 

Sekretarz odpowiedział, że nie.       
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Przewodniczący Rady zgłosił zatem wniosek, aby teksty reklamowe nie pojawiały się  

w „Wiadomościach rakoniewickich”, ponieważ właściciele innych firm pytają, czy również 

mogą zamieszczać swoje reklamy w piśmie samorządowym.  Dalej Przewodniczący stwierdził, 

że jeżeli zechciano, by przejść na system reklam, to należy zastanowić się nad formą odpłatności 

za tego typu rzeczy. W tej chwili jest podejrzenie, że niektóre firmy są promowane, a inne nie. 

Dodał, że przez kilkanaście lat redagował „ Rakoniewicki Magazyn Informacyjny” i w nim 

reklamy się nie ukazywały.      

 

Dalej Przewodniczący poinformował, że wczoraj do biura Rady wpłynęło pismo od 

mieszkańców Rakoniewic, dotyczące budowy ścieżki rowerowej Rostarzewo – Rakoniewice. 

Przewodniczący zauważył, że Rada wprawdzie w tej sprawie stroną nie jest, bo wykonawcą tej 

inwestycji jest GDDKiA, ale chodzi o mieszkańców naszej gminy. Dalej Przewodniczący 

odczytał pismo, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

Przewodniczący przypomniał, że osoby zainteresowane w tej sprawie informowały już  

o problemie na jednym z posiedzeń Komisji, a ogólnie mówiąc chodzi o to, aby na wysokości 

lasu wykonać wjazd i wyjazd na drogę wewnętrzną. Przewodniczący złożył wniosek, aby 

zorganizować spotkanie osób bezpośrednio zainteresowanych (właścicieli, użytkowników 

gruntów) z wykonawcą tj. GDDKiA, z projektantem, aby sprawę tę wyjaśnić. 

 

Na koniec głos zabrała radna K. Lulkiewicz. Dołączając się do wniosku dotyczącego 

przebudowanych w Rakoniewicach ulic poinformowała,  że nie tylko niebezpiecznie jest na ul. 

Grodziskiej, ale również naprzeciwko restauracji „Gawra” (ul. Pocztowa), gdzie pojawiło się 

zwężenie, a zaraz potem odbicie: jedno w lewo na ulicę Krystyny, jedno w kierunku Wolsztyna. 

Powstał tam odcinek drogi, gdzie TIR, skręcając, nie może się zmieścić, a na dodatek bardzo 

szybko pojawia się linia ciągła, której nie należy przekraczać. Radna zauważyła, że w wyniku 

modernizacji drogi powstało kilka niebezpiecznych momentów i warto by przejechać się 

samochodem i prześledzić tę trasę. 

         

Radni nie zgłosili więcej pytań, wniosków ani interpelacji.  
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Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej sesji uczestniczył w następujących 

imprezach : 

- 14.10.09r. – uroczystość ślubowania uczniów klas pierwszych w szkole w Rakoniewicach;  

- 14.10.09r. – uroczystości z okazji Dnia Edukacji Narodowej w szkole w Rakoniewicach; 

- 21.10.09r. – uroczystość pasowania uczniów klas pierwszych w szkole w Rostarzewie (radę 

reprezentowała radna Gabriela Cielecka) 

Przewodniczący podziękował za wszystkie zaproszenia, a radnej G. Cieleckiej za 

reprezentowanie Rady. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz najpierw odniósł się do wniosków, interpelacji i pytań zadanych w punkcie 4 porządku 

obrad. 

Poinformował, że rzeczywiście konserwator zabytków wskazał osobę, która miałaby wykonać 

projekt remontu ratusza w Rostarzewie. Po Wszystkich Świętych Burmistrz umówił się z tą 

osobą na spotkanie. Dodał, że prawdopodobnie i tak w tym roku wniosku nie uda się złożyć.  

Stwierdził, że jeśli zajdzie taka potrzeba, wówczas na kolejnej sesji środki do budżetu zostaną 

wprowadzone.    

Co do remontu drogi w Rakoniewicach Burmistrz stwierdził, że uwagi są słuszne, ale 

prawdopodobnie nic w sprawie wyjazdu z ul. Nowotomyskiej nie da się zrobić, ponieważ jest 

tam wyjazd pod kątem prostym. Wykonawcy zwrócono już uwagę na ten problem, jednak nic nie 

zostało tam zmienione. Burmistrz wyraził przypuszczenie, że obowiązują takie przepisy, ale 

powiedział, że raz jeszcze zwróci na to wagę pani inspektor nadzoru. Podobnie przy „Gawrze”. 

W rozmowach z inspektorem nadzoru wskazywano, że zasada ruchu drogowego przez 

Rakoniewice jest taka, aby przez miejscowość przejeżdżać powoli. Jeśli kierowcy się do tego 
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stosują, wówczas wszędzie można się zmieścić. Burmistrz zauważył, że jeśli na tę inwestycję 

popatrzy się, jako na całość, to wykonawcy wiedzą co robią a  światem rządzą profesjonaliści.        

W kwestii wyjazdu i wjazdu na drogę serwisową w Rakoniewicach Burmistrz poinformował, że 

rozmawiał w tej sprawie z GDDKiA i uzyskał odpowiedź, że aktualnie nie stosuje się takich 

rozwiązań, najważniejsze jest bowiem bezpieczeństwo jazdy. Po to wykonuje się drogę 

serwisową, aby był dojazd do pól, czy firm, które się tam znajdują. Chodzi o to, aby nie narażać 

ludzi na utratę zdrowia i życia. Przy okazji Burmistrz poinformował, że dwa dni po 

przeprowadzonych rozmowach w GDDKiA, w Wolsztynie był świadkiem ostrego hamowania na 

wysokości zakładu wulkanizacyjnego. Burmistrz stwierdził, że nie będzie uczestniczył  

w rozmowach z GDDKiA, aby narażać mieszkańców tej gminy na utratę zdrowia i życia. Dodał, 

że adres GDDKiA jest znany, ale Burmistrz nikogo nie zamierza mieć na sumieniu. 

Poinformował również, że w projekcie modernizacji drogi krajowej nr 32 Drzymałowo – 

Grodzisk Wlkp. takie samo rozwiązanie zastosowano, jeśli chodzi o zjazd do Augustowa (do tej 

miejscowości będzie się zjeżdżać na wysokości firmy Inter-Champ, a mieszkający tam pan 

Pietrzak zostanie przymusowo wysiedlony).            

 

Następnie Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Maćkowiak wyraził zdanie, że należałoby zorganizować 

spotkanie osób bezpośrednio zainteresowanych budową drogi serwisowej z przedstawicielami 

GDDKiA.    

 

Burmistrz odpowiedział, że można skierować pismo w tej sprawie, ale osobiście w rozmowach 

uczestniczył nie będzie, ponieważ wie, jakie to jest niebezpieczeństwo dla ruchu drogowego. 

Można ewentualnie zasugerować pewne rozwiązania, ale to fachowcy budują tę drogę, ponadto 

nie gmina jest tu inwestorem, tylko GDDKiA.  

 

Przewodniczący Rady zauważył, że wniosek o zorganizowanie spotkania wpłynął, więc niech 

osoby zainteresowane się spotkają, zobaczą na miejscu, jak ta sprawa się przedstawia. Pisma nic 

tu nie załatwią. Trzeba się spotkać i porozmawiać o tym problemie. 
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Dalej głos zabrał pan Katkowski – mieszkaniec Rakoniewic. Powiedział, że wszystko się 

zmieniło, jak przyszło do zapłacenia. Na początku nikt nie informował osób zainteresowanych, 

że tam będzie wykonana pętla. 

 

Burmistrz raz jeszcze zaznaczył, że nie Gmina buduje tę drogę. 

 

Dalej głos zabrał pan Kubiak – mieszkaniec Rakoniewic. Zapytał, co w takim razie ma zrobić ze 

swoją firmą, która się znajduje w tym miejscu. Wszystko wskazuje na to, że jedyne co można, to 

zamknąć firmę.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że należy się spotkać z przedstawicielami GDDKiA na 

miejscu. Zauważył, że nie jest to czas, aby teraz tę sprawę rozstrzygać. Wniosek  

o zorganizowanie spotkania został zgłoszony i Przewodniczący wyraził nadzieję, że wkrótce ono 

się odbędzie.  

 

Radni nie zgłosili więcej uwag ani żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 11 obecnych radnych. Za przyjęciem 

sprawozdania głosowało – 11 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

 

 

Pkt 7. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni złożyli swoje oświadczenia majątkowe, wraz  

z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT), w terminie.  

W trakcie analizowania oświadczeń drobne nieprawidłowości poprawiane były na bieżąco. 

Analizując oświadczenia Przewodniczący porównał treść analizowanych oświadczeń 

majątkowych i załączonych PIT-ów z treścią uprzednio złożonych oświadczeń majątkowych  
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i PIT-ów. Nie zaszły podejrzenia, aby osoby składające oświadczenia podały nieprawdę lub 

zataiły prawdę. W związku z tym nie zaszły przesłanki, aby wystąpić do Dyrektora Urzędu 

Kontroli Skarbowej w Poznaniu z wnioskiem o dokonanie kontroli skarbowej.  

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał  : 

1. informację Wojewody Wielkopolskiego o wyniku analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez Burmistrza i Przewodniczącego Rady (informacja stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu), 

2. informację Burmistrza Rakoniewic o wyniku analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez osoby do tego zobowiązane (informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu), 

3. informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie (informacja stanowi załącznik nr 7 

do protokołu), 

4. informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy oświadczeń 

majątkowych Burmistrza, Zastępcy Burmistrza, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy osób zarządzających i członków organu 

zarządzającego gminną osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne w 

imieniu burmistrza (informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu), 

5. informację o wyniku analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych 

miasta i gminy Rakoniewice (informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu), 

 

Do Urzędu wpłynęła również informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp.  

o wyniku analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Burmistrza  

i Przewodniczącego Rady (informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  

 

Następnie głos zabrał radny Bronisław Chałupka. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o nieprawidłowości, 

które, w jego przypadku, rodzą przesłanki do wystąpienia do Dyrektora Urzędu Kontroli 

Skarbowej w Poznaniu z wnioskiem o kontrolę, dotyczy to faktu, że radny został 

współwłaścicielem 24m
2
 wjazdu, o czym zapomniał napisać w oświadczeniu. Urząd Skarbowy 

tłumaczy, że choćby stało się współwłaścicielem 1m
2
, należy to wykazać 

 

Przewodniczący Rady z kolei, w ramach przestrogi, poinformował, że pracownik Urzędu 

Kontroli Skarbowej zwrócił mu uwagę, że większość radnych wykazuje, że są właścicielami 

„wiszących domów”, bo nie wykazują działek, na których domy stoją.  Dalej Przewodniczący 

poinformował, że, zgodnie z kodeksem karnym, jeśli nastąpi poprawienie oświadczenia 
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majątkowego do momentu odbycia rozprawy sądowej, to może dojść do odstąpienia od 

wymierzenia kary.     

 

Radny T. Pajchrowski wyjaśnił, że w jego przypadku chodzi o nabycie przyczepy ciągnikowej. 

 

Na koniec Sekretarz Gminy poinformował, że w jego przypadku Urząd Skarbowy zwrócił 

uwagę, że nie wyjawił dochodu z gospodarstwa rolnego. Sekretarz wyjaśnił, że oprócz działów 

specjalnych nie posiada nic innego, a Urząd Skarbowy dokonał nadinterpretacji.      

 

Następnie Przewodniczący zarządził przerwę w obradach od godz. 13:50 do godz. 14:00. 

 

Pkt 8. Informacja na temat stanu oświaty w gminie Rakoniewice w roku 2009. 

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad pierwsza głos zabrała Bernadeta Minge – 

Dyrektor Przedszkola w Rakoniewicach, która przedstawiła informację na temat działalności 

Przedszkola (informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  

 

Wiceprzewodniczący Rady M. Maćkowiak zapytał, ile dzieci nie zostało w tym roku szkolnym 

przyjętych do Przedszkola.  

 

Dyrektor odpowiedziała, że na liście rezerwowej znalazło się w sumie około 10 dzieci. Obecnie 

dzieci z tej listy zostały przyjęte, ale w międzyczasie rodzice nadal dopytują o wolne miejsca. 

Największa rotacja była w grupie maluszków, kilkoro dzieci jest na liście rezerwowej do 

czterolatków. Pani dyrektor stwierdziła, że prawdopodobnie dzieci te nie zostaną już przyjęte.  

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

 

Jako druga głos zabrała Bernadeta Bielec – Dyrektor Zespołu Szkolno – Gimnazjalnego  

w Rakoniewicach (informacja nt. zespołu szkolnego, w tym dotycząca wyników egzaminów 

zewnętrznych stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji.   

 

Dalej głos zabrała Izabela Cieślewicz – Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolno-Gimnazjalnego 

w Rostarzewie (informacja nt. zespołu szkolnego, w tym dotycząca wyników egzaminów 

zewnętrznych stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
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Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji.   

 

Jako kolejna głos zabrała Daniela Czekaj – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Jabłonnie (informacja nt. zespołu szkolnego, w tym dotycząca wyników egzaminów 

zewnętrznych stanowi załącznik nr  14 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji.   

 

Następnie głos zabrała Mirosława Gradzik – Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolno-

Gimnazjalnego w Ruchocicach, która informację na temat zespołu przedstawiła wspólnie z 

Moniką Nowak (informacja nt. zespołu szkolnego, w tym dotycząca wyników egzaminów 

zewnętrznych stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji.   

 

Ostatnia głos zabrała Aldona Sitarz – Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Łąkiem, 

która informację na temat zespołu przedstawiła wspólnie z Marzeną Napieralską  (informacja nt. 

zespołu szkolnego, w tym dotycząca wyników egzaminów zewnętrznych stanowi załącznik nr 16 

do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji.   

 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Krystynie Pietrzak – Zastępcy Burmistrza 

Rakoniewic, która przedstawiła ogólne informacje na temat oświaty w gminie Rakoniewice, w 

tym ogólne informacje na temat wyników egzaminów zewnętrznych w szkołach (informacja 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu). Na koniec Zastępca Burmistrza poinformowała, że 

uczestniczyła ostatnio w dwóch konferencjach oświatowych. Jedna odbyła się w Warszawie, a w 

drugiej uczestniczyła pani kurator. W konferencji w Warszawie wziął udział m.in. przedstawiciel 

z ministerstwa edukacji, który oświadczył, że nie będzie bonu edukacyjnego, ponieważ 

ministerstwo doszło do wniosku, że nie ma obecnie środków i za dużo by to kosztowało, a 

samorządowcy nie mają liczyć na zwiększenie subwencji. Będzie tak dlatego, że liczba dzieci 

maleje, a subwencja przychodzi obecnie na dziecko w szkole (a nie, jak to było dawniej, na 

dziecko w oddziale). Subwencja nie będzie zatem zwiększana, ponieważ około 50% szkół w 

Polsce przeprowadziło reorganizację swoich sieci szkół. W wyniku reorganizacji tj. zwiększenia 

liczby dzieci w szkołach (a zatem w wyniku likwidacji mniejszych szkół) okazało się, że 
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przyznawana subwencja wystarcza, a w niektórych przypadkach nawet nie jest w całości 

wykorzystywana. Z kolei pani Kurator zaznaczyła, aby nie wierzyć w to, co pisze prasa na temat 

zakazu uczenia dzieci w przedszkolach czytania. Kurator zaznaczyła, że w tej kwestii nie jest 

przeprowadzana żadna kontrola, a od dyrektora i nauczyciela zależy, jaki program będzie 

realizował.   

 

Głos zabrała radna K. Lulkiewicz. Zwróciła uwagę, że w informacji Zastępca Burmistrza 

wskazała, że liczba nauczycieli w naszej gminie to 161. Radna zapytała, czy chodzi tu o liczbę 

zatrudnionych nauczycieli, czy o liczbę etatów nauczycielskich.  

 

K. Pietrzak odpowiedział, że w informacji wskazano liczbę osób zatrudnione w pełnym oraz  

w niepełnym wymiarze  (jeśli chodzi o administrację, tu podana jest liczba etatów).     

 

Radny W. Borowski zapytał, która ze szkół podstawowych jest najlepsza.  

 

K. Pietrzak powiedziała. że nie przedstawiła informacji dotyczących szkół podstawowych, 

ponieważ nie ma takiego programu, który pozwoliłby na zestawienie danych. Ponadto wyniki 

sprawdzianów przedstawiali dyrektorzy poszczególnych szkół.  

 

Przewodniczący Rady, odnosząc się do pytania radnego W. Borowskiego, zauważył, że każda 

szkoła w naszej gminie ma inną specyfikę, a samorządowcy na oświatę powinni patrzeć jako na 

pewną całość. Porównywanie szkół jest wprowadzaniem niezdrowych emocji.  

 

Burmistrz z kolei stwierdził, że w taki sposób (jako na całość) na oświatę patrzyło się  

w socjalizmie, a teraz taki punkt widzenia nie jest właściwy. Teraz powinno patrzeć się na 

jakość. 

 

Przewodniczący Rady zauważył, że Burmistrz nie zrozumiał sensu jego wypowiedzi, ale nie jest 

tym zaskoczony.  

   

Następnie głos zabrała radna G. Cielecka. Zauważyła, że wartość dodana w naszych szkołach 

wygląda dobrze, jeśli weźmie się pod uwagę nowe założenia. Zauważyła również, że jeżeli 
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weźmie się pod uwagę tylko wynik, to potwierdza się słuszna decyzja, co do sieci naszych szkół, 

bo okazuje się, że najlepsze wyniki ma szkoła w Łąkim i w Ruchocicach. 

 

Burmistrz stwierdził, że nie można tego relacjonować w taki sposób, jak to robi radna  

G. Cielecka. Stwierdził, że mit, który do tej pory funkcjonował, że tam, gdzie jest mało uczniów, 

tam ci uczniowie są najlepiej uczeni, prysł. Najlepszym gimnazjum okazało się bowiem 

największe gimnazjum (gimnazjum w Rakoniewicach).  

 

Radna K. Lulkiewicz zauważyła, że przedstawione informacje dotyczyły roku 2008 a nie 2009.       

  

Burmistrz powiedział, że przedstawione informacje były porównaniem lat 2006 – 2008. 

 

Zastępca Burmistrza dodała, że na stronie internetowej SOLARIS dokładnie wyjaśniono, jak 

odczytywać wykresy i porównanie wyników egzaminów z EWD. Wyjaśniono tam, że jest to 

metoda pozwalająca określić efektywność nauczania w danej szkole oraz wyniki egzaminów. Do 

końca tego roku zostaną opracowane wyniki egzaminów i EWD z tego roku i wówczas będzie 

można porównać, czy dana szkoła pójdzie do sukcesu, czy spadnie (jeśli spadnie, wówczas trzeba 

będzie się martwić). K. Pietrzak raz jeszcze zaznaczyła, że chodzi tu o efektywność nauczania, 

zatem pierwszy raz wzięto pod uwagę metody pracy nauczycieli, metody pracy szkoły, atmosferę 

itd. Dalej Zastępca Burmistrza powiedziała, że słuchając wypowiedzi pani dyrektor z Łąkiego 

zastanowiła się jak te dobre wyniki, jakie uczniowie uzyskują w szkole podstawowej, później 

przekładają się na wyniki egzaminów uzyskiwane w gimnazjum w Rostarzewie.         

 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – radny  

B. Chałupka. Zauważył na wstępie, że zrealizowano obowiązek odbycia sesji poświęconej 

oświacie w gminie. Sam czas, jaki poświęcono na ten temat oraz wielkość budżetu wskazują na 

to, jak ważne są to sprawy. Przewodniczący podziękował paniom dyrektorkom za przygotowanie 

wnikliwych prezentacji poszczególnych szkół i przedszkola. Prezentacje te wskazały z jak 

wieloma zadaniami borykają się szkoły. Radnym również dało to do myślenia, nad czym pracują 

szkoły (są to zadania edukacyjne, wychowawczo-opiekuńcze, organizacyjne itd.).  

Przewodniczący komisji podziękował również Zastępcy Burmistrza za pokazanie uniwersalnego 

narzędzia pomiarowego, które ukazało, w jakiej sytuacji znajduje się dana placówka oświatowa. 
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Przewodniczący stwierdził, że praca powinna iść w tym kierunku, aby szkoły przesuwały się do 

coraz to wyższego poziomu. Stwierdził również, że należy patrzeć na oczekiwania społeczne, 

które są takie, aby wykształcić i wychować uczniów.       

 

Na koniec głos zabrała Izabela Cieślewicz – dyrektor zespołu szkolnego w Rostarzewie. 

Stwierdziła, że każda szkoła pracuje, a nauczyciele nie realizują jedynie podstawę programową, 

ale dodatkowo wprowadzają zajęcia rozwijające, powtarzające zakres materiału, przerabiają 

arkusze. Są jednak inne czynniki (oprócz, pracy nauczycieli), które mają wpływ na wyniki 

nauczania. Są to : zaangażowanie uczniów, współpraca z rodzicami, możliwości intelektualne 

uczniów, dostęp do źródeł informacji itd. To wszystko daje wyniki lepsze lub gorsze. Dyrektor 

zauważyła, że skoro widać pewne efekty, tendencję wzrostową, jest to dowód na to, że szkoła 

pracuje, że motywuje uczniów i że te działania idą w dobrym kierunku. Dodała, że po to w szkole 

organizowane są wyjazdy, spotkania, zawody, konkursy, żeby zaszczepić w uczniach bakcyl 

podnoszenia poprzeczki i przeskakiwania jej, po to, aby wyniki były coraz wyższe.           

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję na temat oświaty w gminie Rakoniewice. 

 

Pkt 9. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

 

A) Projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy 

(dot. p. J. Piosik) przedstawił Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy.   

Zgodnie z Uchwałą Rady przeznaczono do  sprzedaży lokal mieszkalny nr 2 o powierzchni 

użytkowej 54,30 m
2
 wraz z pomieszczeniami przynależnymi o łącznej pow. 9,67 m

2 
i udziałem w 

nieruchomości wspólnej, który jest prawem związanym z własnością lokalu w budynku nr 7 przy 

ulicy Pocztowej w Rakoniewicach.  
W projekcie uchwały wyraża się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaży ww. lokalu mieszkalnego 

na rzecz  najemcy lokalu  – Pana Jana Piosika. Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została 

określona przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 40.270,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w 

ustaleniu ceny sprzedaży. Wysokość bonifikaty uzależniona jest od sposobu uregulowania należności i 

wynosi  odpowiednio:  

1) w przypadku jednorazowej wpłaty należności – 60 % wartości,  

2) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach  

w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  -  40 % wartości,  

3) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc  

od daty zawarcia umowy notarialnej – 30 % wartości, 

4) w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % należności a spłata pozostałych części następuje w 

ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – 15 % wartości. 

Rozłożona na raty niespłacona część ceny podlega oprocentowaniu przy zastosowaniu oprocentowania w  

wysokości 3% w skali roku. Wyraża się zgodę na przedterminową spłatę należności ustalonej w ratach. 
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Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXII/273/2009 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. 

J. Piosik) stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

B) Kolejny projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz 

najemcy (dot. p. F. Szyper) przedstawił również Sekretarz Gminy. 

 
Zgodnie z Uchwałą Rady przeznaczono do  sprzedaży lokal mieszkalny nr 3 o powierzchni użytkowej 

102,57 m
2
 wraz z pomieszczeniami przynależnymi o łącznej pow. 17,82 m

2 
i udziałem w nieruchomości 

wspólnej, który jest prawem związanym z własnością lokalu w budynku nr 7 przy ulicy Pocztowej w 

Rakoniewicach.  

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaży ww. lokalu mieszkalnego 

na rzecz  najemcy lokalu  – Pana Franciszka Szypera. 

Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę majątkowego na 

kwotę 92.480,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży. 

Zasady i wysokość udzielenia bonifikaty określono jak wyżej. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/274/2009 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. 

F. Szyper) stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

C) Następnie Krystyna Pietrzak przedstawiła projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia i 

przystąpienia do realizacji projektu „Zaczarowany świat małego odkrywcy” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach 

wiejskich. 

 
W projekcie uchwały zatwierdza się i wyraża zgodę na realizację przez Przedszkole w Rakoniewicach  

projektu konkursowego „Zaczarowany świat małego odkrywcy” realizowanego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013, Priorytet IX Rozwój wykształcenia  
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i kompetencji w regionach, Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich, 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego od 1 października 2009r do 31marca 2010. 

Projekt konkursowy finansowany jest ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Przyznana 

kwota dofinansowania wynosi 49 941,00 zł. 

Realizacja projektu „Zaczarowany świat małego odkrywcy” w Przedszkolu w Rakoniewicach poprawi 

bazę dydaktyczną, umożliwi dzieciom podniesienie poziomu wiedzy oraz umiejętności poprzez udział w 

zajęciach. Nauczyciele wzbogacą warsztat pracy poprzez  szkolenia a rodzicom dostarczy dodatkowej  

wiedzy i  zwiększy ich zaangażowanie w edukację dzieci. 

Projektem objętych  zostanie 82 dzieci w wieku 5 i 6 lat, 4 nauczycielki i 80 rodziców dzieci 

uczęszczających do przedszkola.  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/275/2009 w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 

„Zaczarowany świat małego odkrywcy” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Działanie 9.5 Oddolne 

inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

D) Projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 

„Wirtualna społeczność szkolna Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Rakoniewicach” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach 

wiejskich przedstawiła również Zastępca Burmistrza. 

 
W projekcie uchwały zatwierdza się i wyraża zgodę na realizację przez Zespół Szkolno – Gimnazjalny  

w Rakoniewicach projektu konkursowego „Wirtualna społeczność szkolna Zespołu Szkolno – 

Gimnazjalnego w Rakoniewicach” realizowanego w  ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

2007-2013, Priorytet IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.5 Oddolne 

inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Projekt konkursowy finansowany jest ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 

Przyznana kwota dofinansowania wynosi: 49.030,00 zł. 

Projekt adresuje problemy jakości edukacji na terenach wiejskich właśnie poprzez wykorzystanie 

potencjału Wielkopolan do samoorganizacji środowiska wobec spraw szkoły, która jest jednym z 

podstawowych i najważniejszych instytucji wpływających na losy mieszkańców i jakość ich życia. 

Lokalne środowisko skupione wokół Zespołu Szkolno – Gimnazjalnego w Rakoniewicach (kadra 

pedagogiczna, rodzice, uczniowie) na podstawie przeprowadzonych badań ankietowych uznało za celowe 

zbudowanie serwisu internetowego szkoły (SIS), który wychodziłby poza formułę strony internetowej i 

dawał funkcjonalności o charakterze społecznościowym i edukacyjnym. Z analizy ankiet wynika, że 

serwis służyłby wzajemnej, bieżącej komunikacji. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/276/2009 w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 

„Wirtualna społeczność szkolna Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Rakoniewicach” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich stanowi 

załącznik nr  21 do protokołu. 

 

 

E) Projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków przedstawił Leonard Szmatuła –Prezes Zarządu Spółki ZUK 

w Rakoniewicach  Sp. z o.o. 

 

Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. w dniu 19 października 2009r. złożył 

wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 

ścieków, wraz ze szczegółową kalkulacją cen i stawek opłat. 

Wniosek o zatwierdzenie taryf na terenie miasta i gminy Rakoniewice na okres od dnia 

01.01.2010 roku do dnia 31.12.2010 roku, złożony został w wymaganym przez ustawę terminie. 

Przy ustalaniu taryf przyjęto zasadę ustalenia ich na optymalnie niskim poziomie dla odbiorców 

usług i równocześnie bezpiecznym dla prawidłowej działalności Spółki. 

W projekcie uchwały postanawia się zatwierdzić ”Taryfę dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzenia ścieków” dla Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z 

o.o. obowiązującą na terenie Miasta i Gminy Rakoniewice.  

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/277/2009 w sprawie  zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków stanowi załącznik nr  22 do protokołu. 

 

Obecnym na sesji sołtysom Prezes L. Szmatuła wyjaśnił, że taryfa za wodę wzrasta o 10 groszy, 

za ścieki – o 39 groszy, a opłaty za odczyty i liczniki pozostają na poziomie roku 2008.  

 

 

F) Następnie L. Szmatuła przedstawił projekt Uchwały w sprawie uchwalenia „Planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu 

Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. na lata 2010-2013”. 

 

Najpierw Prezes przedstawił autopoprawki do projektu uchwały polegające na : 
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a) na stronie 3 załącznika do projektu uchwały, w punkcie drugim dodać pozycję 11. „Zakup 

sprzętu (koparko-ładowarka, samochód pogotowia wod-kan), źródło finansowania : Środki 

ZUK, wydatki w latach 2010 : 150 tys. zł.; 

b) na stronie 5 załącznika do projektu uchwały dodać pozycję 9. „Modernizacja urządzeń SUW 

Józefin (zwiększenie wydajności)”, cel i zadania : zaopatrzenie ludności w wodę, Źródło 

finansowania : środki ZUK, okres realizacji :2012, wysokość wydatków : 60 tys. zł.  

 

Przy okazji Prezes zaznaczył, że Zakład będzie robił wszystko, aby modernizacja urządzeń stacji 

uzdatniania wody w Józefinie rozpoczęła się wcześniej tj. nawet już w 2010 roku.  

 

Radni do przedstawionych autopoprawek nie zgłosili żadnych uwag, ani wniosków. 

 

W tym momencie z sali obrad wyszedł radny Bronisław Chałupka. Aktualna liczba radnych 

biorących udział w sesji to 10 radnych. 

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie. 

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek wzięło udział 10 obecnych radnych. Za przyjęciem 

autopoprawek głosowało 10 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Następnie Prezes przedstawił projekt uchwały uwzględniając przyjęte autopoprawki.   

 

Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. opracował 4 letni plan rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

Plan określa w szczególności :  zakres usług wodociągowo – kanalizacyjnych, przedsięwzięcia 

rozwojowo – modernizacyjne urządzeń i obiektów Spółki w latach 2010 -2013, przedsięwzięcia 

racjonalizujące zużycie wody oraz wprowadzanie ścieków, nakłady inwestycyjne  w 

poszczególnych latach oraz sposób ich finansowania. Plan uwzględnia najważniejsze zadania 

inwestycyjne w oparciu o możliwości finansowe Spółki. 

Plan przedłożony został Burmistrzowi Rakoniewic celem sprawdzenia czy przygotowany plan 

spełnia warunki zgodności z kierunkami rozwoju gminy, z ustaleniami miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz ustaleniami zezwolenia wydanego Spółce na 

prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.      

W projekcie uchwały postanawia się uchwalić ww. plan rozwoju. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 10 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 10 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Uchwała Nr XXXII/278/2009 w sprawie uchwalenia „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. 

z o.o. na lata 2010-2013” stanowi załącznik nr  23 do protokołu. 
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W tym momencie na salę obrad powrócił radny Bronisław Chałupka. Aktualna liczba radnych 

biorących udział w sesji to 11 radnych.  

 

G) Projekt Uchwały w sprawie udzielenia poręczenia kredytu zaciąganego przez 

Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. na realizację zadań własnych 
przedstawił Sekretarz Gminy. 

 

Spółka, chcąc pozyskać środki z Unii Europejskiej, wystąpiła z wnioskami do Urzędu 

Marszałkowskiego w Poznaniu o przyznanie pomocy w ramach działania „Podstawowe usługi 

dla gospodarki i ludności wiejskiej” Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007 – 2013. Jeden 

z wniosków dotyczy zakupu i montażu stacji zlewowej ścieków dowożonych oraz rusztów 

napowietrzających w Rakoniewicach wraz z remontem stacji uzdatniania wody w Ratajach na 

kwotę 394.145,22 zł. Drugi wniosek dotyczy zakupu samochodu – śmieciarki na kwotę 

359.900,00 zł. Warunkiem przyjęcia wniosków do dalszej realizacji jest dostarczenie promesy 

udzielenia kredytu. Nadodrzański Bank Spółdzielczy w Rakoniewicach wystawiając Zakładowi 

promesę żąda poręczyciela, którym może być Gmina, jako jedyny właściciel spółki. 

W projekcie uchwały postanawia się upoważnić Burmistrza Rakoniewic do poręczenia kredytu 

dla Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. w Nadodrzańskim Banku 

Spółdzielczym w Rakoniewicach na realizację działania „Podstawowe usługi dla gospodarki i 

ludności wiejskiej” Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007 – 2013, współfinansowanego ze 

środków Unii Europejskiej, obejmującego zakup i montaż stacji zlewowej ścieków dowożonych 

oraz rusztów napowietrzających w Rakoniewicach wraz z remontem stacji uzdatniania wody w 

Ratajach, a także zakup samochodu – śmieciarki. 

Gmina Rakoniewice udziela poręczenia do kwoty kredytu w wysokości łącznej 754.045,22 zł 

wraz z odsetkami, prowizjami i wszelkimi innymi kwotami należnymi Bankowi z tytułu umowy 

kredytu. 

 

Sekretarz dodał, że projekt uchwały dotyczy poręczenia kredytu, z którego być może ZUK nie 

będzie korzystał.  

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/279/2009 w sprawie  udzielenia poręczenia kredytu zaciąganego przez 

Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. na realizację zadań własnych stanowi 

załącznik nr  24 do protokołu. 

 

H) Następnie Sekretarz przedstawił projekt Uchwały w sprawie zasad udzielania 

jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia się dzieci. 
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W projekcie uchwały postanawia się przyznać osobom zamieszkałym na terenie Gminy 

Rakoniewice jednorazową zapomogę w wysokości 1.000,00 zł. na każde dziecko z tytułu 

urodzenia się jednorazowo trojga i więcej dzieci. Dalej określono zasady udzielania zapomogi. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXII/280/2009 w sprawie  zasad udzielania jednorazowej zapomogi z tytułu 

urodzenia się dzieci stanowi załącznik nr  25 do protokołu. 

 

I) Projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/235/2009 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach, z dnia 29.04.2009r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu 
przedstawił również Sekretarz Gminy. 

 

W związku z planowanym zakończeniem w 2010 roku  wykonania projektu wraz z dokumentacją 

przetargową budowy ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od 

miejscowości Wioska do miejscowości Jabłonna, w roku 2009 nie zostanie dokonany podział 

gruntów a tym samym nie będzie kosztów związanych z zawarciem aktów notarialnych. Wydatki 

związane z podziałem gruntów i zawarciem aktów notarialnych zostaną zaplanowane w budżecie 

gminy na rok 2010. 

W projekcie uchwały postanawia się wykreślić w §1 przedmiotowej uchwały  ust 3 i 4. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/281/2009 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/235/2009 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach, z dnia 29.04.2009r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu 

stanowi załącznik nr  26 do protokołu. 

 

 

J) Dalej Sekretarz przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 

Grodziskiemu. 

 

Na spotkaniu w dniu 24.08.2009 r. Burmistrzów i Wójtów Powiatu Grodziskiego ze Starostą 

Grodziskim, ustalono, że Gminy Powiatu Grodziskiego udzielą pomocy finansowej w zakupie 

sprzętu do robót utrzymaniowych dróg naszego powiatu. 

W skład sprzętu wchodzić mają takie urządzenia jak: 

1. Ciągnik rolniczy / wersja drogowa – 1 szt. 

2. Ramię hydrauliczne – 1 szt. 
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3. Głowica do ścinki poboczy – 1 szt. 

4. Głowica  do koszenia traw i wycinki krzaków – 1 szt. 

5. Głowica do wycinki krzaków i gałęzi – 1 szt. 

6. Sterowanie Joystick. 

Udział finansowy każdej z gmin Powiatu Grodziskiego ustalono w przeliczeniu na liczbę 

mieszkańców, co dla Gminy Rakoniewice wynosi 65,000 zł. 

W projekcie uchwały postanawia się udzielić pomocy finansowej w wysokości 65.000 zł na 

współfinansowanie zakupu ww. ciągnika.  

 

Sekretarz dodał, że na poprzedniej sesji w budżecie gminy zabezpieczono środki na ten ciągnik. 

Wówczas nie było jeszcze wiadomo, czy wszystkie gminy z powiatu grodziskiego przystąpią do 

tego zadania, dziś już wiadomo, że wszystkie gminy będą współfinansowały zakup tego sprzętu.  

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 8 radnych; 

przeciwko – 3 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/282/2009 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu stanowi 

załącznik nr  27 do protokołu. 

 

 

K) Kolejny projekt Uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych na lata 

2010 – 2011 przedstawiła Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

 

W wyniku przetargu na ubezpieczenie mienia i odpowiedzialności Zamawiającego w zakresie: I 

części zamówienia: ubezpieczenie mienia od ognia i innych zdarzeń losowych, ubezpieczenie 

mienia od kradzieży z włamaniem i rabunku, ubezpieczenie sprzętu elektronicznego od 

wszystkich ryzyk, ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej, ubezpieczenie szyb od stłuczenia, 

ubezpieczenie następstw nieszczęśliwych wypadków, ubezpieczenia komunikacyjne ( OC, NNW, 

AC),  

II części zamówienia: ubezpieczenie następstw nieszczęśliwych wypadkóL)w OSP wariant 

imienny i bezimienny. 

Dla I części zamówienia wybrano ofertę UNIQA Towarzystwo Ubezpieczeniowe S.A. ul. 

Generała Kutrzeby 12a/101 61-719 Poznań na kwotę: 49.094 zł i dla II części zamówienia 

wybrano ofertę UNIVERSUM Towarzystwo Ubezpieczeniowe na Życie S.A. ul. Słomińskiego 

19 lok.515 00-195 Warszawa na kwotę : 15.132 zł. Termin realizacji zadania został określony na 

okres od 01.11.2009 do 30.10.2012, a płatności wynoszą  : w roku 2010 – 32.113 zł i w roku 

2011 - 32.113 zł. 

W projekcie uchwały postanawia się  zaciągnąć zobowiązanie finansowe na lata 2010 i 2011  na 

realizację zadania związanego z ubezpieczeniem mienia i odpowiedzialności zamawiającego do 

kwoty : 64.226,00 zł ( słownie: sześćdziesiąt cztery tysiące dwieście dwadzieścia sześć złotych 

00/100) w następującym podziale :  2010 rok kwota : 32.113,00 zł, 2011 rok kwota : 32.113,00 zł  

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXII/283/2009 w sprawie  zaciągnięcia zobowiązań finansowych na lata 2010 – 

2011stanowi załącznik nr  28 do protokołu. 

 

L) Ostatni projekt Uchwały w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2009 przedstawiła Skarbnik Gminy – Teresa Kmiecik.  

 

Najpierw Skarbnik przedstawiła autopoprawki Burmistrza do projektu Uchwały (autopoprawki 

stanowią załącznik nr 29 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków, wobec czego Przewodniczący Rady 

poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.  

 

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych. Za 

przyjęciem autopoprawek głosowało - 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawki do projektu uchwały zostały przyjęte. 

 

Dalej Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały już z przegłosowanymi poprawkami. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

W związku z otrzymanymi zawiadomieniami Wojewody Wielkopolskiego o zwiększeniu 

planu dotacji celowych dochody i wydatki budżetu gminy na rok 2009 zostają zwiększone  

o kwotę :  45.662,00 zł 
 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80195 Pozostała działalność    zał nr 1 i nr 2 

Zwiększenie dochodów  w § 2030 o kwotę 660 zł  na sfinansowanie w ramach podnoszenia jakości oświaty- prac 

komisji kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych do rozpatrzenia wniosków nauczycieli o wyższy stopień 

awansu zawodowego. 

W wydatkach zwiększa się § 4170 dla szkoły Rakoniewice – 264 zł , szkoła Rostarzewo – 132 zł, szkoła Jabłonna – 

132 zł, szkoła Ruchocice – 132 zł .  

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Rozdz. 85213 Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z 

pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia rodzinne  zał. nr 1, 2 i 3       

1.  Zwiększenie dotacji celowej  w § 2010 na prowadzenie zadań z zakresu administracji    rządowej o  kwotę : 

1.900,00 zł, .  W wydatkach zwiększenie w UMG w § 4130 o kwotę : 1.900 zł  

2.  Zmniejszenie  dotacji celowej  w § 2030 na dofinansowanie zadań własnych gminy ( składek zdrowotnych 

opłacanych za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej i świadczenia rodzinne)  o kwotę : 858zł 

W wydatkach zmniejszenie w OPS w § 4130 o kwotę :  858 zł  

Rozdz. 85214 Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe   zał. nr 1 i 2  

Zwiększenie dotacji celowej na dofinansowanie  wypłat zasiłków stałych i okresowych  § 2030 w kwocie : 9.501 zł .  

W wydatkach OPS  zwiększenie § 3110 o kwotę : 9.501 zł . 
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Rozdz. 85295 Pozostała działalność    zał. nr 1 i 2  

Zwiększenie dochodów w § 2030  o kwotę : 11.600 zł w związku z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego o 

przyznaniu dotacji celowej na dofinansowanie realizacji programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” ustanowionego ustawą z dnia 29 grudnia 2005r. o ustanowieniu programu wieloletniego „ Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania ”   

W wydatkach dla OPS zwiększa się  o kwotę : 11.600 zł  § 3110- świadczenia społeczne. 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza     

Rozdz. 85415 Pomoc materialna dla uczniów  

Przyznana dotacja celowa § 2030  w kwocie : 22.859 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy 

materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym, zgodnie z art. 90d i art. 90e ustawy o systemie oświaty.  

W wydatkach UMG zwiększa się plan o kwotę : 22.859 zł  w tym : w § 3240 – 22.630,41 zł i w § 3260 – 228,59 zł. 

 

Pozostałe zmiany w planie wydatków na rok 2009 
 

Dz. 600 Transport i łączność  

Drogi publiczne krajowe    

Zmiany wydatków wynikających z WPI  zał. nr 2 i nr 5   
Zwiększenie w roku 2009 środków własnych gminy o kwotę : 132.005 zł dla zadania  

 „ Ścieżka pieszo – rowerowa i ciąg pieszo- jezdny na odcinku Rakoniewice -Rostarzewo wzdłuż drogi krajowej nr 

32” . Powyższa kwota będzie przeznaczona na sfinansowanie wykonania oświetlenia ścieżki. Zmiana nakładów 

finansowych łącznie – po zmianach 1.321.121 zł , do poniesienia w roku 2009 , po zmianach 462.005 zł.  

Drogi publiczne powiatowe    

Wydatki majątkowe   zał nr 2 i nr 4  

Zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę : 50.000 zł dla zadania :  
1. Budowa ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od miejscowości Wioska do miejscowości 

Jabłonna”. Gmina ma wykonać projekt wraz z dokumentacją przetargową. W  roku 2009 nie będzie podziału 

gruntów a tym samym nie będzie kosztów związanych z zawarciem aktów notarialnych ponieważ prace projektowe 

przesunęły się w czasie. Podziały gruntów i akty notarialne będą planowane na rok 2010. W związku z powyższym 

kwota : 50.000 zł zostaje przeznaczona na inne zadania gminy. 

2. Zmiana nazwy zadania , przed zmianą „ Dofinansowanie zakupu sprzętu do robót utrzymaniowych dróg 

powiatowych” , po zmianie „ Dostawa nowego ciągnika z nowym osprzętem do wykonania robót utrzymaniowych 

na drogach”.  

Drogi publiczne gminne  
1. Zmiana przeznaczenia kwoty 11.000 zł w § 4300- zakup usług pozostałych , zmniejsza się wydatki związane z 

wymianą znaków drogowych, a zwiększa się wydatki na wykonanie projektu zmiany organizacji ruchu na runku w 

Rakoniewicach i Rostarzewie.  

2. Zmiany wydatków wynikających z WPI  zał. nr 2 i nr 5   

Zmniejszenie wydatków o kwotę : 30.000 zł dla zadania „  Budowa drogi gminnej nr 540515 Cegielsko gmina 

Rakoniewice ( ulice 1000 lecia, Polna, Gościeszyńska ). Zadanie zakończono, pozostały wolne środki z inwestycji, 

które można przeznaczyć na inne zadania gminy. 

Zmiana nakładów finansowych łącznie –  po zmianach 1.152.000 zł w tym środki własne – po zmianach 720.800 zł , 

nakłady do poniesienia w roku 2009 zmniejszone o 30.000 zł, po zmianach 1.152.000 zł w tym środki własne 

720.800 zł.  

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa   

Gospodarka gruntami i nieruchomościami  zał nr 2 

Zmniejszenie wydatków usług remontowych o kwotę : 50.000 zł planowanych na wykonanie remontów mieszkań 

komunalnych. Niewydatkowane środki przeznacz się na wymianę okien w budynku szkoły w Ruchocicach. 

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa   

Ochotnicze Straże Pożarne zał. nr 2, nr 6  

Wydatki bieżące  
1. Zwiększenie wydatków o kwotę : 995 zł na zakup paliwa do samochodów strażackich, w związku z częstymi 

wyjazdami do zdarzeń. 

2. Zwiększenie wydatków – dotacja celowa na sfinansowanie kosztów ubezpieczenia AC samochodu pożarniczego 

marki MAN OSP  Rakoniewice o kwotę : 1.000 zł.  

Dz. 757 Obsługa długu publicznego  zał nr 2 

Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek jst.   
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Zmniejszenie wydatków o kwotę : 30.000 zł planowanych na odsetki od zaciągniętych i planowanych kredytów , 

według wykonania na koniec III kwartału będą wolne środki , które można przeznaczyć na inne zadania gminy.  

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe zał nr 2     
Zwiększenie wydatków usług remontowych o kwotę : 76.000 zł z przeznaczeniem dla szkoły Ruchocice na 

wykonanie wymiany części stolarki okiennej – 30 szt. okien od strony zachodniej. Okna znajdują się w bardzo złym 

stanie technicznym, grożą wypadnięciem. Wymianę zalecił PPIS w Grodzisku Wlkp. 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zał. Nr 2       
Zmniejszenie wydatków o kwotę : 50.000 zł  na wykonanie projektu remontu budynku Ratusza w Rostarzewie. Do 

tej pory nie znaleziono osoby, która chciała by się podjąć  oceny  stanu technicznego budynku. Postanawia się 

przesunąć środki na wykonanie oświetlenia  ścieżki pieszo- rowerowej na odcinku od Rostarzewa w kierunku 

Rakoniewic - do lasu. 

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 

 

W dyskusji nad projektem Uchwały pierwsza głos zabrała radna G. Cielecka. Ponowiła wniosek 

przedstawiony w punkcie 4 porządku obrad, aby nie zmniejszać wydatków przeznaczonych na 

remont ratusza w Rostarzewie, ponieważ w ciągu miesiąca środki te będą potrzebne Jest bowiem 

zapewnienie od konserwatora zabytków, że dokumentacja zostanie wykonana. Radna zapytała, 

dlaczego środki te teraz mają być zmniejszone, skoro za chwilę trzeba będzie je zwiększać.  

 

Burmistrz powiedział, że jeśli będzie taka potrzeba, osoba wyznaczona przez konserwatora 

pojawi się w gminie i oznajmi, że w ciągu tak krótkiego czasu wykona to co potrzebne, aby móc 

złożyć wniosek, wówczas za dwa tygodnie planowana jest kolejna sesja i potrzebne środki 

zostaną w budżecie zabezpieczone. Zdaniem Burmistrza wykonanie dokumentacji w tak krótkim 

czasie jest nierealne, a trzymanie już teraz środków w budżecie na ten cel nie ma sensu. 

Burmistrz stwierdził, że osoba wyznaczona przez konserwatora przygotuje stosowną 

dokumentację na przyszły rok, o ile w ogóle się tego podejmie. Może być bowiem tak, że 

zobaczy ratusz i nie będzie chciała tego wykonać. 

 

Radna G. Cielecka zauważyła że jest jeszcze miesiąc czasu na to, a aktualnie zmniejsza się środki 

na ten cel, argumentując, że nie ma wykonawcy, tymczasem ten wykonawca jest.  

Burmistrz nadmienił, że póki co takiego wykonawcy nie mamy. Ma przyjechać dopiero osoba na 

rozmowy, a to są dwie różne rzeczy. 
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Radna G. Cielecka powiedziała, że jest jeszcze czas do złożenia wniosku. Środki na ten cel były 

zagwarantowane i uważa, że powinny zostać zagwarantowane.  

Radny W. Borowski zauważył, że Burmistrz dał słowo, że jeśli znajdzie się wykonawca, to 

środki zostaną zabezpieczone. Przypomniał, że podobnie było ze środkami na wymianę okien  

w szkole w Ruchocicach.      

Radna G. Cielecka powiedziała, że nie może zgodzić się ze zdaniem radnego W. Borowskiego, 

ponieważ budowa drogi w Rostarzewie na os. Żegockiego również była zagwarantowana, a 

Burmistrz przesunął wykonanie tego zadania na rok 2012. Z kolei na jednej z sesji Burmistrz 

powiedział, że nie planowano wykonania drogi, tylko wykonanie projektu. Radna G. Cielecka 

powiedziała, że to było kłamstwo i przedstawiła to również na jednej z sesji. Zapytała, jak ma 

zatem zaufać Burmistrzowi w tak konkretnej sprawie. 

Burmistrz zauważył, że jest to już trzeci rok tej kadencji, gdzie radna G. Cielecka uczy się bycia 

radną. Burmistrz powiedział, że radna nie potrafi odróżnić WPI, czyli Wieloletniego Programu 

Inwestycyjnego, który ciągle jest zmieniany, ponieważ jest dostosowywany do realnych potrzeb, 

od tego co jest wykonywane. Burmistrz powiedział, że w 2010 roku, w żadnym planie nie 

funkcjonowało osiedle Żegockiego. Dodał, że radna, jako osoba wykształcona, powinna choć 

umieć czytać. 

Radna G. Cielecka poprosiła, aby komentarz Burmistrz zachował dla siebie, a radna przedstawiła 

konkretny wniosek, żeby te środki zostawić. 

Przewodniczący Rady zwracając się do Skarbnika Gminy zauważył, że skoro radna zgłosiła taki 

wniosek, to musi wskazać, skąd te środki należałoby na ten cel wziąć. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że skoro radna zgłasza taki wniosek, to musi wskazać źródło 

finansowania, ponieważ w proponowanych zmianach, w projekcie uchwały, budżet został 

zrównoważony i nie ma takiej kwoty (bo nie ma wolnych środków), którą można by przeznaczyć 

na ten cel.      

Radna K. Lulkiewicz zapytała, czy gmina musi, czy może przeznaczyć środki dla powiatu na 

zakup ciągnika. 

Skarbnik Gminy zauważyła, że Uchwała w tej sprawie już została podjęta. 
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Radna K. Lulkiewicz powiedziała, że nikt nie zagwarantuje, że ciągnik ten będzie jeździł po 

drogach gminnych, a nie tylko po drogach powiatowych. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni dyskutowali na ten temat na posiedzeniu komisji  

i wyrazili swoje zdanie na ten temat podczas głosowania. 

Burmistrz powiedział, że zakup tego ciągnika jest dobrą sprawą. Poprosił, aby bez emocji 

popatrzeć na wszystkie drogi powiatowe i gminne. Stwierdził, że to nie są drogi tylko 

„rynsztoki”, ponieważ leżą niżej niż pobocza. Burmistrz powiedział, że dopóki pobocza nie będą 

koszone i dopóki nie będą kopane rowy (a te czynności ma właśnie wykonywać ten sprzęt), to 

wszystkie środki przeznaczane na równiarki, z technologicznego punktu widzenia naprawy dróg, 

są zmarnowane. Burmistrz powiedział, że cieszy się, że powiat wreszcie zdecydował się na taki 

zakup. Dodał, że nawet gdyby w pierwszym etapie powiat używał tego sprzętu tylko na drogach 

powiatowych, to trzeba pamiętać, że na każdą inwestycję dotyczącą dróg powiatowych gmina 

dokłada 50%. Należy pamiętać o tym, że drogi te leżą również w tej gminie. Większość dróg  

w gminie Rakoniewice to drogi powiatowe. 

Radna K. Lulkiewicz zauważyła, że pielęgnowanie dróg należy do zadań własnych powiatu,  

a ochrona zabytków należy do zadań gminy. Gmina przekazuje środki na zadania powiatu, a nie 

ma środków na realizację własnych zadań. Radna zapytała, czy gmina może przekazać do 

powiatu mniej środków. 

Przewodniczący Rady zauważył, że Uchwała w tej sprawie została już podjęta. 

Radna K. Lulkiewicz powiedziała, że co innego było mówione na posiedzeniu komisji, a co 

innego jest dziś na sesji Rady.      

Wiceprzewodniczący Rady Marek Maćkowiak przypomniał, że rzeczywiście było tak na 

pierwszym posiedzeniu komisji, ale na drugim Burmistrz wytłumaczył tę kwestię  i  radni zdanie 

zmienili.  

Burmistrz zwrócił uwagę, że w bogatej Saksonii, w Niemczech zabytki remontowane są dopiero 

teraz, a ratusz w Rostarzewie nie jest oczkiem w głowie tej gminy. Nawet jeśli kiedyś remont 

ratusza zostanie wykonany, to obiekt ten i tak nie będzie wykorzystany. Zdaniem Burmistrza, 

jeśli ma być coś robione, niech będzie robione to, co będzie służyło mieszkańcom. Należy starać 

się i być może uda się pozyskać na to środki z zewnątrz (dobrze, że włączył się w to 
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konserwator). Burmistrz wyraził pogląd, że 95% radnych wie, że ważniejsze jest budowanie 

dróg, niż wydawanie 100 % własnych środków na remont tego ratusza, który i tak nikomu nie 

będzie służył, ponieważ nie ma do niego przejścia, bo nie ma obwodnicy. Burmistrz poprosił, aby 

skończyć wreszcie dyskutować na temat ratusza w Rostarzewie.       

Radna G. Cielecka przypomniała, że gdy 02 czerwca br. spotkała się z konserwatorem, ten 

oznajmił, że zgłosi do prokuratury, że ratusz nie jest remontowany. Tego samego dnia, o godz. 

12:00 odbyła się wizja lokalna, ale Burmistrz zakazał pani sołtys informować o tym radną  

G. Cielecką. Tylko przypadek sprawił, że radna tam była. Radna powiedziała, że skoro ta sprawa 

się nie podoba, to niech Burmistrz spowoduje, aby ratusz zlikwidować (co jest, zdaniem radnej 

niemożliwe). Dalej radna powiedziała, że jest za budowaniem dróg. Gmina, poprzez emisję 

obligacji, zadłuża się na 15 mln zł, tylko środki te, zamiast na drogi, są wydatkowane na halę 

sportową w Rakoniewicach, na boiska, na remont rynku w Rakoniewicach, co nie było 

konieczne. Dalej radna odniosła się do budowy boiska na os. Wygoda, przy ul. Rzemieślniczej  

w Rakoniewicach. Przypomniała, że zwracała uwagę, iż osiedle to jest dużo młodsze od 

Rostarzewa, a zbudowano na nim piękne drogi, teraz plac zabaw i boisko. Okazuje się, że 

społeczeństwo jest niezadowolone. Dowodem tego jest list państwa Kowalonków w tej sprawie. 

Tymczasem Burmistrz odpowiadając na niego stwierdził, że nie ma osoby, która jest przeciwna 

budowie tego boiska. Radna przypomniała, że wskazywała, że budowa tego boiska jest 

niepotrzebna, ponieważ nieopodal znajduje się drugie. Radna stwierdziła, że zamiast przeznaczać 

środki na boisko na os. Wygoda, można było przeznaczyć je na drogę na os. Żegockiego. Dalej 

radna stwierdziła, że jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków z zewnątrz na różne inwestycje (a nie 

zadłużanie gminy) to Gmina Rakoniewice jest daleko w tyle. Następnie powróciła do budowy 

ścieżek rowerowych. Radna stwierdziła, że niepotrzebnie wydawanych jest tyle pieniędzy na 

oświetlenie tych ścieżek. Dalej powiedziała, że nie dlatego budowanych jest tak mało dróg, bo 

nie ma pieniędzy, tylko dlatego, że jest to źle rozplanowane. Przypomniała, że gdy Burmistrz 

prosił o wyrażenie zgody na emisję obligacji, wskazywał ile kosztuje budowa metra drogi.           

Burmistrz powiedział, że uważa tę dyskusję za skończoną, ponieważ zdanie jego i radnej nie 

pierwszy raz jest odmienne. 

Przewodniczący Rady zauważył, że chyba nie ma wśród radnych osoby, która nie chciałaby, aby 

ratusz w Rostarzewie nie został doprowadzony do porządnego stanu. Jeśli pojawi się realna 
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przesłanka ze strony konserwatora (decyzja na piśmie), że można coś w tej sprawie zrobić, to te 

50.000 potrzebne na projekt w budżecie ponownie się pojawi. Przewodniczący zapytał, czy radna 

G. Cielecka podtrzymuje, czy wycofuje swój wniosek. 

Radna powiedziała, że wniosek podtrzymuje.  

Przewodniczący Rady poprosił, aby radna wskazała w taki razie źródło, z którego środki na ten 

cel miałyby zostać przeznaczone. 

Radna G. Cielecka poprosiła, aby zarządzić przerwę, a radna się zastanowi. 

Przewodniczący Rady zauważył, że na razie to on prowadzi obrady, a nie radna.  

Korzystając z okazji radna K. Lulkiewicz zapytała Burmistrza, na jakiej podstawie sądzi, że nikt 

nie będzie chciał się podjąć wykonania projektu remontu ratusza. Czy może za mała będzie 

kwota. 

Burmistrz odpowiedział, że nie wie. Pierwsze spotkanie w tej sprawie dopiero się odbędzie. 

Skarbnik Gminy zauważyła, że również nie może służyć pomocą, jeśli chodzi o wskazanie 

źródeł, w których można by poszukać tych 50.000 zł, ponieważ wzięłaby na siebie 

odpowiedzialność,  a trzeba by poszukać kilku takich źródeł. Tu trudno będzie znaleźć te środki, 

ponieważ, albo mamy do czynienia z tzw. znaczonymi pieniędzmi (czyli pochodzącymi  

z dotacji), bądź chodzi o zadania, z których więcej środków nie można już zdjąć, ponieważ są to 

pozostałości, lub zadania, na które umowy są już praktycznie podpisane.   

Przewodniczący Rady poprosił o pomoc Radcę Prawnego – Elżbietę Fórmanowicz. 

Radca Prawny zauważyła, że rzeczywiście wniosku takiego nie można zignorować, ale zwróciła 

uwagę, że radni autopoprawki do projektu Uchwały już przegłosowali. Powiedziała, że wniosek 

należało zgłosić przy okazji zgłaszania autopoprawek. Skoro autopoprawki przyjęto, Uchwała 

budżetowa ma od tego czasu swój kształt i tak naprawdę nie wiadomo jak teraz do takiego 

wniosku się odnieść. Ewentualnym rozwiązaniem byłoby, gdyby radna wskazała źródło 

finansowania, a radni by to przegłosowali. 

Burmistrz stwierdził, że skoro radny, zgłaszając wniosek, nie wskazuje źródła finansowania, 

wówczas taki wniosek traktuje się, jakby go nie było. 
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Radna G. Cielecka stwierdziła, że gdyby Burmistrz chciał, znalazłby źródło. Dodała, że skoro tak 

wysoki specjalista, jak Skarbnik Gminy, nie znajduje aktualnie możliwości, to jak radna ma 

znaleźć rozwiązanie. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zaznaczyła, że nie weźmie w tej chwili na siebie takiej 

odpowiedzialności, aby wskazać jedno źródło, z  którego można by zdjąć środki.   

Przewodniczący Rady zauważył, że za dwa tygodnie planowana jest kolejna sesja i nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby wówczas  znaleźć te 50.000 zł. 

Radca Prawny zaproponowała, że można by przegłosować wniosek, jako niepełny, tak, aby nie 

został on w próżni.  

Wiceprzewodniczący Rady M. Maćkowiak powiedział, że radni już raz wyrazili dobrą wolę w tej 

sprawie przekazując te 50.000 w budżecie gminy na wykonanie projektu remontu. Skoro 

aktualnie jest taka potrzeba, należy środki te przesunąć na ścieżkę, a środki na ratusz po pewnym 

czasie wrócą do budżetu. 

Dalej Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem radnej G. Cieleckiej, aby z 

niewiadomego źródła w budżecie wprowadzić ponownie 50.000 zł, na wykonanie projektu 

remontu ratusza w Rostarzewie.       

Radna K. Lulkiewicz zapytała, czy można wniosek sformułować inaczej, ponieważ nikt nie 

będzie głosował nad niewiadomo czym.  

Przewodniczący Rady zauważył, że cały czas czeka na wskazanie źródła. Zapytał, czy radni 

widzą, że obecna sytuacja jest wręcz kuriozalna.  

Radca Prawny zauważyła, że wniosek radnej może zostać odrzucony, jako nieformalny.  

Ostatecznie Przewodniczący Rady raz jeszcze poddał pod głosowanie wniosek radnej  

G. Cieleckiej aby wprowadzić ponownie 50.000 zł, na wykonanie projektu remontu ratusza  

w Rostarzewie (bez wskazania źródła finansowania).        

W głosowaniu nad wnioskiem wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem 

wniosku głosowało – 2 radnych; przeciwko – 7 radnych, wstrzymało się – 2 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek radnej G. Cieleckiej został odrzucony 
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Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. projekt uchwały dotyczący zmian  

w budżecie, w kształcie przedstawionym przez Skarbnika Gminy. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 9 radnych; 

przeciwko – 1 radny; wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXII/284/2009 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2009 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje. 

Radny B. Chałupka zapytał, jakie zaplanowano uroczystości z okazji Święta Niepodległości 11 

listopada. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz. Wyjaśnił, że 10 listopada br. mają odbyć się uroczystości  

w muzeum, a 11 listopada zaplanowano uroczystości kościelne. W związku z tym Burmistrz 

zasugerował, aby kolejna sesja, związana z uchwaleniem stawek podatkowych na przyszły rok, 

odbyła się 12 listopada br.  

Dalej Burmistrz poinformował, że od nowego roku będą obowiązywały zasady, że budżet na 

kolejny rok trzeba będzie uchwalić jeszcze w roku poprzednim (u nas w gminie było to tak 

praktykowane). Dodał, że w tym roku, wzorem lat ubiegłych, w grudniu znowu zostanie 

uchwalony budżet tzw. „wirtualny”. Zaproponował, aby sesja poświęcona uchwaleniu budżetu na 

przyszły rok odbyła się 29.12.br. 

Dalej Burmistrz poinformował, że na 99% wniosek na termomodernizację szkoły  

w Ruchocicach, po powtórnym rozpatrzeniu, znów nie został zakwalifikowany. W związku z 

tym, gdy Burmistrz potwierdzi tę informację, zostanie ogłoszony przetarg na okna do szkoły w 

Ruchocicach, które jak najszybciej miałyby zostać wymienione.  

W kwestii działalności ZUK Burmistrz poinformował, że pojawiają się pierwsze plusy 

prywatyzacji zakładu : m.in. gmina nie musi dokładać 150.000 zł do składowiska odpadów 

komunalnych, podniesiono cenę za wodę i ścieki, ale w zamian wykonywany jest remont 

kanalizacji na os. Drzymały, zakład ma możliwość starania się na pewne zadania o środki unijne. 

Ponadto, zdaniem Burmistrza, zmieniło się myślenie tego zakładu.  
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Następnie Burmistrz potwierdził że 08 grudnia br. nastąpi uroczyste otwarcie hali sportowej  

w Rakoniewicach.     

Co do obligacji, Burmistrz zapowiedział, że w związku z tym, że podatku dochodowego gmina 

będzie miała mniej, bardzo ostrożnie będzie wnioskował o dalszą emisję. Ponadto poinformował, 

że na ostatnim szkoleniu, w którym uczestniczył zapowiedziano, że rynek obligacji się kończy 

i rok 2010 jest ostatnim, gdzie obligacje będzie można emitować na starych zasadach. Od 2011r. 

warunki emisji obligacji będą zaostrzone. 

Na koniec Burmistrz poprosił, aby przy okazji kolejnej dyskusji na temat oświaty, zwrócić uwagę 

na procent dzieci, które uczęszczają do przedszkola. Burmistrz wyraził pogląd, że słabe wyniki 

nauczania w niektórych szkołach są efektem tego, że małe dzieci nie chodzą do przedszkola. 

Stwierdził, że środki powinny zostać przeznaczone właśnie na te małe dzieci, ponieważ dzięki 

temu, że chodzą do przedszkola, lepiej się rozwijają.   

 

Pkt 11. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad  XXXII Sesji V kadencji Rady.   

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 03 listopada 2009r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady  

Gerard Tomiak  

 

   

 

.......................................... 

 

Protokolant  

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 

 



 34 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Pismo mieszkańców Rakoniewic w sprawie inwestycji – budowy ścieżki pieszo-rowerowej 

Rostarzewo – Rakoniewice.  

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja Wojewody Wielkopolskiego o wyniku analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez Burmistrza i Przewodniczącego Rady. 

6. Informacja Burmistrza Rakoniewic o wyniku analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez osoby do tego zobowiązane. 

7. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie. 

8. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy 

oświadczeń majątkowych Burmistrza, Zastępcy Burmistrza, Sekretarza Gminy, Skarbnika 

Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy osób zarządzających i członków 

organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne 

w imieniu burmistrza 

9. Informacja o wyniku analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych 

miasta i gminy Rakoniewice. 

10. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych Burmistrza i Przewodniczącego Rady. 

11. Informacja na temat działalności Przedszkola w Rakoniewicach. 

12. Informacja o działalności Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Rakoniewicach. 

13. Informacja o działalności Zespołu Przedszkolno-Szkolno-Gimnazjalego w Rostarzewie. 

14. Informacja o działalności Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jabłonnie. 

15. Informacja o działalności Zespołu Przedszkolno-Szkolno-Gimnazjalnego w Ruchocicach. 

16. Informacja o działalności Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Łąkim.   

17. Ogólna informacja na temat oświaty w Gminie Rakoniewice w roku 2009. 

18. Uchwała Nr XXXII/273/2009 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz 

najemcy (dot. p. J. Piosik),   

19. Uchwała Nr XXXII/274/2009 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz 

najemcy (dot. p. F. Szyper),   

20. Uchwała Nr XXXII/275/2009 w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 

„Zaczarowany świat małego odkrywcy” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Działanie 9.5 Oddolne 

inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich, 

21. Uchwała Nr XXXII/276/2009 w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 

„Wirtualna społeczność szkolna Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Rakoniewicach” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach 

wiejskich, 

22. Uchwała Nr XXXII/277/2009 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
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23. Uchwała Nr XXXII/278/2009 w sprawie uchwalenia „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach 

sp. z o.o. na lata 2010-2013”, 

24. Uchwała Nr XXXII/279/2009 w sprawie udzielenia poręczenia kredytu zaciąganego przez 

Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. na realizację zadań własnych, 

25. Uchwała Nr XXXII/280/2009 w sprawie zasad udzielania jednorazowej zapomogi z tytułu 

urodzenia się dzieci, 

26. Uchwała Nr XXXII/281/2009 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/235/2009 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 29.04.2009r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 

Grodziskiemu, 

27. Uchwała Nr XXXII/282/2009 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu, 

28. Uchwała Nr XXXII/283/2009 w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych na lata 2010 

– 2011,  

29. Autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały dotyczącego zmian w budżecie miasta i 

gminy Rakoniewice na rok 2009. 

30. Uchwała Nr XXXII/284/2009 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

2009r. 
 

 

 

 


